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ســرویس سیاسی -  »سرگئی ریابکوف« مذاکره کننده ارشد روسیه در توافق 
هسته ای ایران با بیان این که تعداد موارد توافق شده برای احیای برجام از تعداد موارد 
اختلاف بیشتر شده است، اعلام کرد: توافق برای احیای برجام قابل دسترس است. 

معاون وزیر خارجه روسیه در نشستی در مسکو  گفت:   »آنچه قبلا برای حیای 
برجام توافق شده است، از نظر حجم و ماهیت مسائل، به طور قابل توجهی از آنچه 

هنوز تنظیم نشده است، بیشتر است.«
این دیپلمات ارشد روس گفت که مسکو از آمریکا می خواهد که از ادعاهای 
مبنــی بر این که به تأخیر انداختن مذاکرات برجام می تواند توافق را بی ارزش کند، 

بپرهیزد.
ریابکوف تصریح کرد: تبادل سیگنال ها در برجام برای تحریک مذاکرات انجام 

می شود و مسکو،  ایران و آمریکا را به تصمیم گیری های سیاسی فرا می خواند.
پیش از این، میخائیل اولیانوف، نماینده دائمی فدراسیون روسیه در سازمان های 
بین المللی در وین، که رئیس هیئت روسی در مذاکرات است، گفت که هیئت های 

روسی و آمریکایی در مورد پیشرفت برجام بحث کرده اند.
مذاکرات برجام پس از ۶ دور گفت وگوهای فشــرده و مســتمر در وین، به 
مراحل پایانی نزدیک شــده و دیپلمات ها امیدوارند تا این توافق ظرف هفته های 
آینده فعال شود.در جریان آخرین نشست کمیسیون مشترک برجام در وین، هیات ها 
ضمن ابراز خرسندی از پیشرفت های صورت گرفته برای احیای برجام، بار دیگر بر 
عزم و جدیت خود برای پیگیری روند گفت وگوها با هدف یافتن راه حل هایی برای 

چند موضوعی که هنوز حل و فصل نشده اند تاکید کردند.
در پایان این نشست، هیات ها برای کسب دستورالعمل های سیاسی در خصوص 

مسائل باقی مانده راهی پایتخت ها شدند.
سیدعباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر امور خارجه که ریاست هیات ایرانی 
در مذاکرات برجام را برعهده دارد ضمن اشاره به پیشرفت های صورت گرفته در این 
دور از مذاکرات به ویژه در مورد پیش نویس متون مذاکراتی، بیان کرد که موضوعات 
مهم باقی مانده نیازمند تصمیم گیری های جدی در پایتخت ها خصوصا در کشورهای 

طرف مذاکره است.
وی  از طرف های مذاکره کننده خواسته تا با جدیت و اراده قوی جهت حفظ و 
احیای برجام با واقع بینی تصمیمات لازم را اتخاذ کنند. معاون سیاسی وزیر خارجه 
کشــورمان ضمن تصریح این موضوع که بیش از هر زمان دیگری به توافق نزدیک 
هســتیم، اظهار امیدواری کرد که در دور آتی مذاکرات بتوان به توافق دســت یافت، 

گرچه نمی توان آن را تضمین نمود.
روسای سایر هیات ها نیز ضمن تایید پیشرفت های صورت گرفته بر ضرورت 
مشارکت همه طرفها با رویکردی سازنده در ایجاد زمینه رسیدن به توافق تاکید کردند.

حجت الاسلام ابراهیم رییسی  در  بدون تعارف 
مجموعه خبری ۲۰:۳۰ ســیما افزود:  اگر دوســتان 
پیشــنهادی دارند از طریق سامانه ای که فعال خواهیم 
کرد ارایه دهند، این ســامانه پیش روی همه نخبگان، 
صاحب نظران و دغدغه مندان کشور قرار می گیرد و ما 
به همه نقطه نظرات در خصوص اعضای کابینه اهمیت 

می دهیم به ویژه به پیشنهادات درست.
وی ادامه داد: بنای ما در دولت جدید آن است که 
با همه کسانی که در جای جای دولت کنونی فعالیت 
دارند مشــروط بر توجه داشتن به دغدغه های مردم، 
همکاری کنیم، شرط همکاری با دولت جدید، قبول 
داشتن من نیست، افراد باید کرامت مردم را حفظ کنند و 
از کار آنان گره گشایی نمایند، در این صورت می توانند 

همکار دولت باشند.
رییس جمهــوری منتخب گفــت: کارآمدی، 
فسادســتیزی، داشــتن روحیه انقلابی ، مردمی بودن 
و شایســته سالاری اســاس کار ما در انتخاب افراد و 
همکاری با آنان اســت، شایستگی افراد مهم است نه 
اینکه جزء کدام جناح و گروه سیاســی یا با چه سلیقه 

سیاسی باشند.
بستگان و نزدیکانم در کار من دخالت

 نکرده اند و نمی کنند
رییسی افزود: هیچ گاه بستگان و نزدیکانم در کار 
مــن دخالت نکرده اند و نمی کنند، ارتباط ما با مردم و 
نزدیکان از طریق سامانه هایی است که در اختیار آنان 
می گذاریم، در همین دوران انتخابات، بنده نشستهایی 
را با مردم به عنوان نمونه با دانشجویان در دانشگاه تهران 
گذاشتم که کمتر نامزد انتخاباتی چنین نشستی برگزار 
می کند و بنای ما در دولت جدید استمرار برگزاری این 

گونه نشستهاست.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا به توصیه 
ها و پارتی بازی ها عمل می کند یا خیر اظهار داشت: 
زمانی توصیه به حق است مبنی بر این که حقی ضایع 
می شــود یا حقی داده نمی شود که در این مورد وارد 
می شــویم و به توصیه عمل می کنیم اما پارتی بازی و 
داشتن روابط ناسالم، رانت و رانت خواری به هیچ وجه 
پذیرفتی نیســت و در دولت جدید جلوی این موارد 
را خواهیم گرفت و در همه ســطوح با همه همکاران 
شفاف و روشن خواهیم بود و شرط ما برای همکاری، 

کار است و کار است و کار.
رییس جمهوری منتخب در پاسخ به سوالی مبنی 
بر این که آیا در چند ســال اخیر اوقات فراغت داشته 
است یا خیر گفت: در چند سال اخیر مرخصی یا اوقات 
فراغت کمتر داشته ایم و ان شاء الله در آینده نیز بتوانیم 
هم به کارمان برسیم و هم احوال خانواده و نوه هایمان 

را بپرسیم.
رییســی افزود: زندگی ام را مرهون امام رضا)ع( 
هســتم، از کودکی و نوجوانی در مشهد بودم، وقتی به 
قم رفتم در دوران مسوولیتهای مختلفم ارتباطم را با امام 
رضا)ع( قطع نکردم، ارتباطی بسیار سازنده داشته ام که 
در همه شئون زندگی ام تاثیر داشته است و در این دوران 
هم معتقد بودم که قبل از هر اقدامی خدمت آقا برسم و از 
آن حضرت در جهت حرکت به سوی آینده ممد بطلبم.

وی اضافه کرد: تقریبا تا ۱۴ ســالگی در مشــهد 
زندگی کردم، سومین فرزند خانواده بودم، پدرم روحانی 
بودند اما پنج ســاله بودم که پدرم را از دست دادم و از 
جهت اقتصادی، چون پدر نداشتیم، شرایط زندگیمان 
خاص بود و در زمان ابتدایی یا در دوران طلبگی، همراه 
درس کار کــرده ام و در هیچ زمانی از دوران تحصیلم 

بدون کار کردن نگذشته است.
به ارتباط با مردم سخت نیاز دارم

رییس جمهوری منتخب در پاسخ به سوالی مبنی 
بر این که آیا ارتباط نزدیک شما با مردم با وجود نیروهای 
حفاظتی شما حفظ خواهد شد یا خیر افزود: می شود 
نظرات نیروهای حفاظتی را با نظرات مردم جمع کرد، 
باید تعامل بین نیروهای حفاظتی با مردم و اهالی رسانه 
ایجاد شود، تلاش خواهیم کرد که مراقبت کنیم ارتباط 
نزدیک ما با مردم حفظ شود، زیرا به این ارتباط سخت 
نیاز دارم، برای آگاهی از مسائل کف بازار و کف خیابان، 
بــه این ارتباط نیاز دارم، این ارتباط را نه برای خودم به 
عنوان مسوول بلکه برای بسیاری از مسوولان ضروری 
می دانم و بنا دارم که این رفتارم تغییر نکند چون اساسا 
با روحیه من نمی سازد که بخواهم غیر از این رفتار کنم.

رییســی بــه دوران تصدی خــود به عنوان 
تولیت آســتان قدس رضوی اشاره کرد و گفت: 
در آن زمان مفهومی تحت عنوان "خدمت، خادم 
و مخــدوم" با رویکرد توجه به نیاز زائر حضرت 
رضا)ع( تعریــف کردیم تا بتوانیم از گرفتاریهای 
علاقه مندان و زائران حضرت رضا)ع( بکاهیم، با 
درد مردم آشنا شویم و در کنار مردم باشیم تا مورد 

رضایت حضرت ثامن الحجج )ع( قرار گیرد.
بیکاری، اشــتغال و کرونا ذهــن مرا به خود 

مشغول کرده است
رییــس جمهوری منتخب گفــت: در آغاز کار 
دولت، بیش از همه مساله بیکاری، اشتغال و کرونا ذهن 
من را به خود مشغول کرده است، وعده من هم علاوه 
بر ایجاد اشتغال، تامین مسکن بوده که امکان ایجاد آن 
را در کشور داریم با این حال ایجاد نظام اداری سالم از 

دغدغه های جدی من است.
رییسی افزود: مردم می دانند که تحقق برخی وعده 

ها و رفع مشکلات مردم زمان بر است، اما تلاش شبانه 
روزی می کنم که زمینه اشتغالزایی فراهم و بیکاری حل 
شود، کلید ساخت و توسعه مسکن را خواهیم زد، اما 
تحقق این برنامه ها زمان می برد اما مردم را ناامید نخواهم 
کرد و برنامه ها بسیار زودتر از آنچه به نظر می رسد به 
ثمر خواهند نشست و با داشتن برنامه درست، نیروی 
جوان کارآمد، به نتیجه رســیدن برنامه های اشتغال و 

مسکن سخت نیست.
وی ادامــه داد: ایــن روزها مســوولان زیادی 
درخواست ملاقات با بنده را می کنند، اما نمی خواهم 
که این ملاقاتها صرفا به بیان تبریک ختم شود، بنابراین 
ملاقاتهایم را تبدیل به یک نشست کاری با مسوولان 
کــردم، هر کدام از آقایان وزرا که به ملاقات  می آیند، 
عملکردی ارایه می دهنــد و با آنان در خصوص این 
که چگونه می توان همکاری خود را ادامه دهند یا این 
که چه کارهایی می خواستند در وزارتخانه انجام دهند 
که نتوانســته اند صحبت می شود. این ملاقاتها نباید 
تشریفاتی باشد و به نظرم توقع مردم هم این است که 

این نشستها کاری باشد.
خاطره ای از شهید سلیمانی

رییس جمهوری منتخب به تشریح خاطره ای 
از خود با شهید سردار سلیمانی در حرم مطهر رضوی 
در زمان تصدی تولیت آستان قدس رضوی پرداخت 
و گفت: هر زمان که شهید سلیمانی به مشهد مشرف 
می شــدند، به خدمتشــان می رسیدم و در ارتباط با 
مســائل مختلف گفت و گو مــی کردیم اما یک بار 
ایشــان را به مراسم غبارروبی در حرم مطهر رضوی 
دعوت کردم، حاج قاسم در کنار ضریح مطهر بسیار 
گریه می کرد، از ایشــان خواستم که برخلاف روال 
معمول مراسم غبارروبی به داخل ضریح بیاید که تا 

آن زمان این کار مرسوم نبود.
رییسی افزود: دعوت من به این خاطر بود که ایشان 
در دفاع از حرم اهل بیت)ع( نقش بسیار موثری داشت و 
در جای جای این منطقه نقش برجسته ای ایفا کرده بود 
و خادم برجسته امام رضا)ع( بود و باید به داخل ضریح 
می آمد سردار سلیمانی به داخل ضریح آمد و در داخل 
ضریح حال و هوا و صفای خاصی داشت به یاد یاران 
شــهیدش بود و در همان زمان بود که از امام رضا)ع( 

شهادتش را خواست.
 نقد و نقدپذیری جزء برنامه های دولت است

رییس جمهوری منتخب در خصوص نقدپذیری 
دولت در مقابل رسانه ها گفت: اگر دولت نقد را نپذیرد، 
اول به خود و در نهایت به مردم جفا کرده است و  نقد و 

نقدپذیری جزء برنامه های دولت است.
رییسی افزود: نقد منصفانه همراه با آگاهی و اطلاع 
کامل از مسائل از سوی رسانه ها مورد پذیرش دولت 

خواهد بود.
وی در پاســخ به سوالی مبنی بر این که آیا روند 
تحولــی که در قوه قضاییه در زمان او آغاز شــد ادامه 
خواهد یافت یا خیر ادامه داد: ســند تحول قوه قضائیه 
متکی به بنده نیست، ریل گذاری انجام شده بعد از من 
نیز ادامه خواهد یافت و این سند، سندی نیست که بندی 
به آن اضافه نشود و  در حال ارتقا خواهد بود و بعد از ما 

نیز ادامه خواهد یافت.
رییس جمهوری منتخب به عنوان آخرین سخن 
خود در این گفت و گو خطاب به مردم اظهار داشــت: 
مردم عزیز بدانند به لطف ایزد متعال، مشکلاتی که مردم 
با آن درگیر هستند را حل خواهیم کرد و بنای دولت این 
است که بهترین اتفاقات را برای مردم رقم بزند و ایرانی 

قوی با کمک مردم بسازد.

بستگان و نزدیکانم در کار من دخالت
 نکرده اند و نمی کنند

ضرورت ایجاد »سازمان مهاجران و اتباع خارجی« 
قبل از پایان دولت دوازدهم

سرویس سیاســی -  مدیــر کل امور اتباع و 
مهاجرین خارجی وزارت کشور بر ضرورت ایجاد 
»ســازمان مهاجران و اتباع خارجی« تا قبل از پایان 

دولت دوازدهم تاکید کرد.
»مهــدی محمــودی«، مدیر کل امــور اتباع 
و مهاجرین خارجی وزارت کشــور با اشــاره به 
ضرورت تشکیل ســازمان ملی مهاجرت با توجه 
به فعالیت های اداره اتباع گفت: به پیشنهاد مشترک 

وزارت کشور و سازمان اداری و استخدامی کشور 
و بــه اســتناد تبصره مــاده )۱۱۵( قانون مدیریت 
خدمات کشوری، طی مصوبه ۲۳ اردیبهشت ۱۳۹۷ 
شــورای عالی اداری مورد موافقت قرار گرفت که 
مطابــق این تصویب نامه، ســازمان ملی مهاجرت 
با شخصیت حقوقی مســتقل و وابسته به وزارت 
کشور تشکیل می شــود و تمرکز سیاست گذاری، 
راهبری، برنامه ریزی، نظارت و ســاماندهی امور 

اتبــاع و مهاجران خارجی و پناهندگان و برقراری 
ارتباط مؤثر با نهادها و ســازمان های بین المللی را 

دنبال می کند.
مدیر کل و دبیر کمیســیون ســاماندهی اتباع و 
مهاجریــن خارجی در ادامه افــزود: در تیرماه ۱۳۹۹ 
در جلسه اصلی کمیســیون سیاسی و دفاعی هیات 
دولت، مراحل بررســی کمیسیونی لایحه پیشنهادی 
وزارت کشــور با عنوان »تشکیل سازمان مهاجر ان و 
اتباع خارجی« به اتمام رســید و برای تصویب نهایی 
در دستور کار جلسه اصلی هیات وزیران قرار گرفت، 
و در همین راســتا هیات محترم وزیران در جلســه  
دوم تیرماه جاری بر ضرورت ایجاد »ســازمان ملی 
مهاجران اتباع خارجی« تاکید و اشــاره نمود: با توجه 
به انجام آسیب شناسی و بررسی های صورت گرفته 
و بمنظور تســریع در فرایند تصویب لایحه تشکیل 
ســازمان مذکور تا قبل از پایان دولــت دوازدهم، از 
مجلس شورای اسلامی درخواست شد تا بررسی و 

رسیدگی به لایحه یاد شده را در اولویت قرار دهد.
محمودی در پایان گفت: با توجه به وسعت 
فعالیت های اتباع و برنامه های بلند مدت و میان 
مدت و ســاماندهی اتباع خارجی امیدواریم هر 
چه زودتر تشــکیل سازمان یاد شده به سرانجام 

برسد. 

   ســرویس سیاســی - رییس جمهوی منتخب گفت:گمانه زنی ها در خصوص اعضای کابینه دولت که در رسانه ها اعلام 
می شــود چندان دقیق نیست و بعدا مشکل ایجاد خواهد کرد.

اخبار ویژه ...

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشور تاکید کرد:

ســرویس سیاســی -  ســخنگوی وزارت امور خارجه ایران گفت : این 
آمریکاست که باید تصمیم خود را بگیرد و با لغو تحریم های غیرقانونی و اجرای 

موثر تعهدات قطعی خود، به برجام باز گردد. 
»سعید خطیب زاده« افزود: جمهوری اسلامی ایران هیچ وقت برجام را ترک 

نکرده که بخواهد به برجام بر گردد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه درپاســخ به سوال خبرنگاران در خصوص 
موضع اعلام شــده از ســوی وزرای خارجه آمریکا و فرانسه مبنی بر اینکه منتظر 
تصمیم ایران در زمینه بازگشــت به برجام هستند، اظهار داشت: امریکا و اروپایی 
هــا بهتــر از همه می دانند که ایران تصمیم خود را زمانی گرفت که به رغم خروج 
یکجانبه آمریکا از برجام و وضع تحریم های غیرقانونی و ظالمانه علیه مردم ایران 

و بی  عملی اروپا، در توافق باقی ماند و بر جام را زنده نگه داشت.
خطیــب زاده افزود: در خلال مذاکرات وین بارها اعلام شــد که این آمریکا 
است که توازن برجام را بر هم زده و در یک عدم پایبندی کامل، عملا مانع اجرای 
برجام شــده اســت. کما اینکه مکرر تاکید شد که جمهوری اسلامی ایران آمادگی 
کامل برای توقف اقدامات جبرانی و از سرگیری اجرای تعهدات خود ذیل برجام 
را به شــرط اجرای کامل آن از ســوی آمریکا دارد و سایر طرف ها نیز به خوبی از 
موضع ایران مطلع هستند. روشن است که اگر آمریکا تصمیم خود را بگیرد، آماده 
اجرای کامل تعهدات خود گردد و از استفاده از تحریم ها به عنوان اهرم مذاکراتی 

دست بر دارد، توافق ممکن خواهد بود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پایان تاکید کرد: موضع ما از ابتدای مذاکرات 
 وین تا الان تغییر نکرده اســت ما خواستار لغو تحریم های آمریکا، راستی آزمایی 
آنها و ســپس توقف اقدامات جبرانی و از سرگیری اجرای تعهدات ایران هستیم. 

این طرف های مقابل هستند که باید تصمیم خود را بگیرند.

امریکاست که باید برای بازگشت به 
برجام تصمیم بگیرد

خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه:

  حرف های نیکزاد 
نائب رئیس مجلس شــورای گفت: دولت ســیزدهم باید دولتی اسلامی، 
خداباور، حکمت ورز، مستضعف باور، خدمت باور و زمینه ساز تمدن اسلامی 
باشد.علی نیکزاد در مراسم »آیین شکرانه حضور« که در محوطه شهیدگاه اردبیل 
برگزار شــد، اظهار کرد: دولت سیزدهم باید باور به رفع معضلات اجتماعی و 
فرهنگی داشــته و خردورز و حکمت گرا باشــد تا زمینه تمدن اسلامی و ظهور 
حضرت عجل الله فراهم شود.وی افزود: پیروزی آیت الله رئیسی در سیزدهمین 
دوره ریاست جمهوری قطعا عامل بازگشت قطار دولت به ریل انقلاب بوده و 
انتظار داریم که دولت ســیزدهم دولتی عدالت باور و در راستای رفع مشکلات 
کشــور گام بردارد.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: عدم عمل به 
وعده ها از ســوی دولت یازدهم و دوازدهم عامل ناراحتی مردم شد، اما با تمام 
ایــن موارد همچنان باید قدردان حضور حماســی مردم در انتخابات علی رغم 

مشکلات کنونی باشیم.
 به نام اصلاح طلبی

یک چهره سیاسی اصلاح طلب عنوان کرد: اخیرا اصلاح طلبان آمدند و عده 
معدودی برای این جریان تصمیم گرفتند و برخلاف جریان آب شنا کردند و این 
موجب شد مردم پاسخ مثبتی به آنها ندهند و خود آنها نیز دچار نوعی عذاب و 
شماتت شدند.»جلال جلالی زاده«، نماینده ادوار مجلس و چهره سیاسی اصلاح 
طلب، در رابطه با پوست اندازی اصلاح طلبان و ضرورت »اصلاح در اصلاحات« 
اظهار کرد: اصلاح طلبان باید تکلیف خود را با خودشان مشخص کنند آیا جریان 
اصلاحات یک جریان فکری اســت یا یک جریان سیاسی و اقتصادی است؟! 
اصلاحات چه جریانی است؟! اگر جریان فکری باشد مثل اهالی تفکر و اندیشه 
باید در دانشگاه ها، مجامع علمی، حوزه ها و تشکل های مدنی و... در بین مردم 
حضور پیدا کند و گفتگو، مذاکره، مناظره و مجادله داشته باشد. باید این فکر و 
اندیشه را به مردم بشناسانند تا مردم ضمن پذیرش و آگاهی آمادگی عملی کردن 
این افکار و اندیشه ها را داشته باشند.او  افزود: به نظر من اصلاح طلبان به روشنی 
توضیح نمی دهند و گفته نمی شود، اصلاحات جریانی فکری یا جریانی سیاسی 
است و یا جریانی اعتقادی و آمیخته از هر دو است؟! اصلاح طلبان اهداف خود 
را به خوبی، روشن نمی کنند و دامنه توان و قدرت خود را در حکومت مشخص 
نمی کنند آیا می توان به بدنه قدرت و هسته سخت قدرت نفوذ پیدا کرد و تلاش 

آنها برای اعمال نفوذ و تغییر به ثمر می رسد یا نه؟!

یک پیشگو 
سلیمی نمین خاطرنشان کرد: برخلاف تبلیغاتی که دشمنان و بدخواهان 
کشــور مطرح می کردند که انتخابات از پیش مهندسی شده بود، هرکدام از این 
افرادی که به عنوان کاندیدا مطرح بودند ساز خودشان را می زدند، آقای جلیلی 
بحث خودش را داشت، آقای رضایی بحث خودش را داشت، آقای قاضی زاده 
هاشــمی بحث خودش را داشت؛ به آقای قاضی زاده هاشمی انقدر این مطلب 
را القا کرده بودند که قطعا ایشان رئیس جمهور خواهد شد! مثل آقای احمدی 
نژاد که برخی از پیشگوها به سراغش می رفتند و چنین حرفهایی می زدند، یک 
پیشــگو هم در مشــهد به آقای قاضی زاده هاشمی این مطلب را گفته بود که تو 
قطعا رئیس جمهور می شوی و به همین دلیل به درخواست برخی از نمایندگان 
که از او خواسته بودند کنار رود، برخورد بسیار تند و غیر مؤدبانه داشت چرا که 

تصور کرده بود که او قطعا رئیس جمهور می شود.

مشکل از ستاد است
وزیر دولت سازندگی اظهار کرد: مشکل اصلی اصلاحات از زمان دولت 
اصلاحات این اســت که کنگره ندارند و ستادها اشخاص ثابتی بودند که فقط 
سخنگو  بودند و ایراد می گرفتند، از اصلاح طلبان اصلی هم نظرخواهی صورت 
نمی گیرد.»محمد غرضی« وزیر دولت سازندگی، در رابطه با اقدامات مورد نیاز 
اصلاح طلبان و اعتدالیون برای ارتباط بهتر با مردم طی چهارسال پیش رو گفت: 
اصلاح طلبان باید اگر دولت تصمیمی گرفت و حقوق عامه را رعایت نکرد به 
دولت تذکر بدهند و در عین حال دولت را راهنمایی کنند.او افزود: اصلاح طلبان 
باید همه خطاهای گذشته را مطرح کنند و بگویند که این اشتباهات را انجام داده 
ایــم. غرضی تاکید کــرد: در دولت آقای روحانی اصلاح طلبان همه مناصب را 
گرفتند البته دولت است و حق قانونی او است اما گرفتاری پیدا شد و مثل دولت 

احمدی نژاد خلاف ها زیاد شد و موفق به مبارزه نشدند.
واکنش یک امام جمعه

آیت الله عاملی امام جمعه اردبیل در توییتی حضور احتمالی اش در ریاست 
قوه قضائیه را رد کرد.آیت الله سیدحســن عاملی، امام جمعه اردبیل در توییتر 
نوشت:  این روزها عزیزان زیادی از سر حسن ظن به حقیر مراجعه می کنند یا 
تماس می گیرند که آیا رفتن شما به دستگاه قضایی صحت دارد؟ در جواب همه 
ایــن عزیزان این بیــت را برای آنها می خوانم: به اندازه بود باید نمود / خجالت 

نبرد آنکه ننمود بود.
علوی تبار استعفا داد

علیرضا علوی تبار، نظریه پرداز و فعال سیاسی، در نامه ای خطاب به بهزاد 
نبــوی، رییس جبهه اصلاحات ایران، از جبهه اصلاحات اســتعفا داد.علیرضا 
علوی تبار، نظریه پرداز و فعال سیاســی، در استعفانامه ای خطاب به بهزاد نبوی، 

رییس جبهه اصلاحات ایران، نوشت:
بدینوســیله اســتعفای خود را از جبهه اصلاحات ایران خدمت تان اعلام 
می کنم. از حمایت و لطف شما و سایر عزیزان حاضر در هیات رییسه، مجمع 
عمومی جبهه و همکاران کمیته راهبردها و برنامه ها، بسیار سپاسگزارم و همراهی 
و همکاری با جبهه اصلاحات را از افتخارات خویش می دانم. با آرزوی سلامت 

و موفقیت برای شما و سایر دوستان.

بالای ۵۳ درصد 
امام جمعه مشهد گفت: اگر چه گفتند مشارکت ۴۹ درصد بوده اما در این 
انتخابات در کشــور، مشارکت ۵۳ و در استان خراسان رضوی بالای ۶۰ درصد 
بوده است.آیت الله سید احمد علم الهدی در خطبه های نماز جمعه مشهد، اظهار 
کرد: از این حماسه ارزشمند و شرکت تکلیف مندانه شما در انتخابات متشکرم 
و پیروزی شــما را در دهه کرامت و این تکلیف بزرگ تبریک عرض می کنم، 
اگر چه گفتند مشارکت ۴۹ درصد بوده اما در این انتخابات در کشور، مشارکت 
بالای ۵۳ و در استان ما بالای ۶۰ درصد بوده است.امام جمعه مشهد با بیان اینکه 
این حضور مشــارکت حداکثری مطلوب نبوده است و علت داشت، ادامه داد: 
با احساســی که شما عزیزان پای صندوق رفتید، همین احساس اقتضا می کرد 
حضور در عرصه انتخابات بیش از این ها باشد اما همین حضور با همین مقدار 

هم یک حماسه آفرینی بود.

قیمت دارد 
احمد توکلی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: هر جا قدرت 
انتخاب مردم را زیاد کنیم احساس دموکراسی بالا می رود. احساس دموکراسی 
برای کشــور قیمت دارد و میل به مشارکت و گردن گرفتن مشکلات بعدی را 
افزایش می دهد. ولی وقتی حزب قوی نداریم تمایلی برای هیچ کدام از جناح 
ها باقی نمانده است. هرج و مرج بدتر از ظلم است.از سوی دیگر اگر همه مردم 
رأی بدهند و مثلا مشــارکت بالای ۷۰ درصد باشــد نمی توانیم بگوییم اوضاع 
خوب است و همه مردم راضی هستند. ولی عدم رضایت گاهی به انکار و گاهی به 
اعتراض منجر می شود. یک عده از روی محبت رأی دادند و یک عده هم از روی 
منفعت و اینکه از این نمد برای خودشان کلاه بدوزند. وقتی یک عده هم شرکت 
می کنند و رأی باطله می دهند نشان دهنده این است که ما این راه را قبول نداریم.

واکنش نصرالله 
دبیرکل حزب الله لبنان گفت: برخی هنوز مُصرّ هستند که مسئولیت تشکیل 
دولت لبنان را گردن حزب الله یا ایران بیندازند .سید حسن نصرالله ادامه داد: برخی 
افراد غیرمنصف می گویند که حزب الله به درخواست ایران تشکیل دولت را به 
تعویق انداخته تا نتیجه مذاکرات وین روشــن شــود. من که قبلا این را توضیح 
داده بودم یا می گویند حزب الله مانع تشکیل دولت است تا نتیجه مذاکرات ایران 
و عربســتان روشن شودایران اصلا نپذیرفته که درباره موضوع دیگری در وین 

بحث شود .

حجت الاسلام ابراهیم رییسی:

موارد توافق برای احیای برجام بیشتر 
از موارد اختلاف است

معاون وزیر خارجه روسیه: 

اقتصاد کیش 
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